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21 - 23 iunie 2019Ultima “Secretul înţelepciunii este să ştii ce lucruri să treci cu vederea”.
William James 

Îngrijitorii îndrăgiților lei de
mare de la Delfinariu au putut,
în cele din urmă, să stabilească
sexul leuțului de mare proaspăt
născut la Complexul Muzeal de
Științe ale Naturii din Constanța.
Puiul este fetiță și a primit
numele Mandy. Mai mult, micuța
locatară a Delfinariului poate fi
admirată de toți vizitatorii care
participă la demonstrațiile
educative cu lei de mare.
„Suntem bucuroși să vă
anunțăm că numele leuțului de
mare este Mandy!  Vă așteptăm
cu drag să o cunoașteți pe
micuță alături de familia sa, în
fiecare zi la orele: 12.00, 16.00,
18.00, în timpul demonstrațiilor
educaționale susținute de leii de
mare Sam și Kali”, anunță
reprezentanții firmei care se
ocupă de leii de mare de la
Delfinariu. Amintim că lunea
trecută, la ora 10.06, Inuk, una
dintre femele, a dat naștere
primului pui de leu de mare
californian venit pe lume în
România. „Acest eveniment
este foarte important din două motive:
este primul pui al femelei noastre
INUK și este prima naștere a unui leu
mare în România! În prezent, suntem

foarte mulțumiți de rezultatul acestei
frumoase povești. Puiul este sănătos
și deja se hrănește cu lapte de la
mama sa. Mama INUK se comportă

foarte bine, este foarte
protectoare cu nou-născutul
ei. Mama și micutul sunt
monitorizați de personalul
nostru. În plus, suntem în
contact permanent cu
expertul veterinar consultant
de la IZVG (Grupul
Veterinarilor Internaționali
din Zoo), din Marea
Britanie. Unul dintre ei este
gata să vină imediat în caz
de nevoie. Chiar dacă în
acest moment toate datele
sunt foarte pozitive
rămânem vigilenti și atenți
deoarece nivelul de
mortalitate al nou-născutului
este mai mare în primele
trei săptămâni de viață, mai
ales dacă mama naște
pentru prima dată”, anunțau
cu puțin timp în urmă
reprezentanții Fauna
Consulting, cei care se
ocupă de îngrijirea celor trei
viețuitoare. Aceștia au mai
explicat că, o perioadă,
reprezentațiile educaționale

se vor ține doar cu masculul Sam și
femela Kali, pentru că femela Inuk
încă se recuperează după nașterea
micuței Mandy. 

Semnal clar din partea autorităților locale

Leuțul de mare născut la Delfinariu
e fetiță. Ce nume a primit

Susţinerea financiară a Farului din
partea autorităţilor locale în sezonul
2019-2020 din Liga a 2-a la fotbal pare
să-și fi găsit rezolvarea, după ce joi, în
cadrul unei conferințe de presă,
autoritățile locale au garantat că se vor
implica în desfășurarea activității la
formaţia constănţeană, pentru ca
aceasta să poată lupta pentru
promovarea în Liga 1.

Ciprian Marica, finanțatorul FC
Farul în sezonul trecut, a recunoscut
că nu dorește să fie patron la Farul,
dar vrea să fie unul dintre pilonii de
susținere ai clubului constănțean,
având speranțe pentru un campionat
mult mai bun decât precedentul:
„Fotbalul ne învață atât de multe. A
fost un an greu, la finalul căruia am
reușit să ne menținem în liga a doua.
Am primit licența pentru sezonul viitor
în liga a doua și vrem să atragem
lângă noi și mediul privat. Vom
prezenta un proiect pe care îl avem,
un buget, trebuie să ne mișcăm
repede. Vă asigur de transparență, de
profesionalism, pentru comunitate și
Constanța. Îmi doresc să jucăm la
anul în primul eșalon”.

„Sper ca Farul să redevină ceea
ce a fost și mai mult decât atât.
Căutăm cele mai bune soluții pentru a
sprijini Farul. Vreau să fie un semnal
clar. Da, ne vom implica și vom ajuta
echipa Farul Constanța”, a spus Horia
Țuțuianu, președintele Consiliului
Județean Constanța.

„Din 2016, sportul constănțean a

cunoscut o altă dinamică. Am finanțat
multe sporturi. Din acest peisaj sportiv
nu putea să lipsească fotbalul. Într-un
timp foarte scurt voi solicita
municipiului Constanța să devină

membru al clubului. Semnalul este
unul ferm, de susținere. Contractul
trebuie să fie bazat pe lucruri
pragmatice. După ce se va depune
proiectul veți vedea sprijinul concret.
Sportul este cel care trebuie să
unească. Trebuie ransparență, care
generează încredere. Ne dorim să
promovăm. Gâlceava la Constanța s-a
terminat”, a declarat Decebal

Făgădău, primarul Municipiului
Constanța.

Iar Lorand Balint, Managing
Director at Publicis Sport &
Entertainment, a anunțat că se

lucrează pentru atragerea fanilor
constănțeni în număr cât mai mare
lângă echipă și pentru o mediatizare
cât mai bună a clubului constănțean,
cu speranța ca Farul să revină, pentru
început, în prim planul întrecerii
fotbalistice interne.

Adrian LUNGU
adrian.lungu@telegrafonline.ro

Fraudarea
alegerilor

prezidențiale
Experiența proceselor

electorale recente ne demonstrează
că este cât se poate de posibilă o nouă
fraudă masivă în cazul alegerilor
prezidențiale care vor avea loc la sfrâșitul acestui an. Indiferent
cine va fi preferatul „sistemului”. Pentru că nu alegătorul, ci
„sistemul” se află la butoane. Poporul suveran votează în funcție
de stimulii generați de „sistem”, iar „sistemul” numără în funcție
de cel pe care optează să-l aibă captiv la Cotroceni pentru
următorii cinci ani. Ce e de făcut?

Experiența rezultată din ultimele alegeri arată că
democrația din România se confruntă cu două probleme majore.
Două provocări care o înfrâng. Prima este generarea în mod
artificial a așa-numitei emoții colective. Aceasta reorientează
politic o parte consistentă a electoratului sau pur și simplu o
determină să iasă la vot atunci când, în condiții normale, ar
rămâne până în final nehotărâtă. A doua provocare se află sub
semnul răspunsului la tripla întrebare cine și cum numără
voturile? Și voturile cui?

Înaintea celui de-al doilea tur de scrutin, la precedentele
prezidențiale, Iohannis era cu 10 procente în urma lui Ponta, așa
cum oficial au fost omologate rezultatele după prima rundă. A
câștigat detașat cu 10 procente peste adversarul său. Ceea ce
înseamnă că Iohannis a făcut un salt spectaculos de 20 de
procente. Nimeni nu a putut explica această uluitoare răsturnare
de scor, altfel decât prin generarea unei puernice emoții colective.
Dar acestă pretinsă emoție este la rândul ei inexplicabilă.
Aparent, a fost declanșată de mecanismul greoi al votului în
diaspora. De apariția unor cozi interminabile la unele secții de
votare din străinătate. Iar aceste cozi ar fi reverberat în țară prin
semnale alarmante, transmise rudelor de acasă,  care ar fi dat
buzna la secțiile de votare pentru a-l alege pe Iohannis. Toată
această construcție nu se susține din punct de vedere logic. Cu
numai o lună în urmă, la primul tur, s-a votat în aceleași secții de
votare din diaspora. Și nimeni nu a înnebunit. Nimeni nu a acuzat
Guvernul că îi împiedică pe românii din afara granițelor să-și
exprime opțiunea. Nu s-a schimbat nimic în cele 30 de zile.
Concluzia nu poate fi decât una. Emoția la care a făcut ulterior
referire cu insistență Iohannis a fost doar un pretext menit a
justifica o fraudă. Și atâta cât a fost totuși emoție, ea a fost
generată artificial, de „oamenii din pădure”. Cei care au
considerat că este mai profitabil Iohannis în calitate de prizonier
al „sistemului”, în comparație cu impetuosul său adversar, Victor
Ponta, care putea scăpa oricând de sub control, întrucât era
reprezentant el însuși al unui serviciu secret. A fost o bătălie nu
a „sistemului” cu cetățenii, în final învinși, ci o bătălie pentru halca
puterii în interiorul statului paralel. Au câștigat cei mai tari, iar cei
mai slabi au fost ulterior, rând pe rând, eliminați. Unii, fără milă.

Rezultă că pentru a ne proteja democrația, atâta cât mai
poate exista într-un stat de frontieră, într-un stat santinelă NATO,
într-un stat gardian, devenit clientelar, trebuie să devenim mult
mai atenți la mișcările „sistemului”, căruia Tăriceanu i-a aplicat
sintagma de „oamenii din pădure”. „Omenii din pădure” sunt și
cei de la SRI, și cei de la SIE, și cei de la SPP, și cei de la STS.
Primii manevrează emoția și îi manevrează pe principalii actori
politici, ultimii, cei de la STS, numără voturile. În definitiv, dacă
cetățenii din diaspora sau din țară se lasă induși în eroare de o
emoție creată artificial și nu înțeleg că în acest fel optează politic
nu pentru ceea ce cred ei că înseamnă democrație, ci pentru
ceea ce le induc alții că înseamnă, atunci prima etapă a falsificării
alegerilor este câștigată de „sistem”. Și implicit de alesul
„sistemului”, indiferent cine va fi el la sfârșitul anului.

În ce privește numărarea voturilor, la nivel media și politic
este admis faptul absolut revoltător că opțiunile poporului suveran
nu trebuie măsurate și omologate de instituții militarizate, ci de
instituții civile. Stalin spunea că rezultatul alegerilor nu e dat de
cine votează, ci de cine numără. Acest lucru trebuie și poate fi
schimbat.

Este destul de greu de crezut că frauda pregătită pentru
finalul acestui an va repeta la indigo modelul de la precedentele
prezidențiale și de la referendumul suprapus
europarlamentarelor. Mă aștept ca statul paralel să fie mai
deștept și cu un pas înaintea societății civile. Surpriza poate veni
din orice direcție. Dar societatea civilă trebuie să se protejeze.
Trebuie evitat cu orice preț ca, sub pretextul neasigurării dreptului
la vot pentru românii din afara granițelor, să fie din nou generată
prin intermediul mediului electronic și cu ajutorul instituțiilor
specializate, care duduie la acest capitol, o nouă undă de șoc a
așa-zisei emoții colective. Soluția este fie votul electronic, fie votul
prin corespondență, fie adoptarea unor modele europene și non-
europene, care îi obligă pe cetățenii care doresc să se exprime
să o facă în țară. Soluția trebuie dată până la alegerile
prezidențiale. Altfel, din nou, cei aflați aparent la putere vor fi
culpabilizați, în ciuda faptul că nu ei se află la butoane în afara
granițelor țării și că în final nu ei sunt cei care numără voturile.

Partidele puternice și eliberate de domnia statului paralel,
dacă ar exista, ar trebui să acționeze în acest sens chiar acum.
Și mă refer desigur la patidele care ar avea ceva de pierdut în
urma fraudei. Nu la cele care ar avea ceva de câștigat.

Primăria și Consiliul Județean Constanța
au garantat că vor ajuta FC Farul

Ciprian Marica - finanțatorul clubului FC Farul Constanța, Horia
Țuțuianu - președintele Consiliului Județean Constanța, Decebal

Făgădău - primarul Municipiului Constanța și Lorand Balint -
Managing Director at Publicis Sport & Entertainment
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